

# ISO 27001 Revision

(\*english information below\*)

## Information zum Umstieg auf die Version ISO/IEC 27001:2022

Die neue Version der ISO/IEC wurde mit Oktober 2022 veröffentlicht.

Folgende Vorgaben sind diesbezüglich zu beachten:

- Der Transfer auf die neue Version muss vor Oktober 2025 erfolgen, ISO/IEC 27001:2013 Zertifikate werden ab 1. November 2025 entzogen.
- Der Umstieg von einer Zertifizierung nach ISO/IEC 27001 Version 2013 auf die Version 2022 kann im Zuge eines Rezertifizierungs-, Überwachungs- oder eines Transition-Audits erfolgen.
- Zusätzliche Auditzeit beim Umstellungsaudit (4h wenn das Transition-Audit im Zuge einer Rezertifizierung erfolgt, 8h wenn das Transition-Audit im Zuge eines Überwachungs- oder eigenständigen Transition-Audits erfolgt)
- Das Zertifikat ISO/IEC 27001:2022 behält den ursprünglichen Zertifizierungszyklus.

**Erstzertifizierungen können ab 1. November 2023 nur mehr nach der neuen Version erfolgen.**

## Information about transfer to the Version ISO/IEC 27001:2022

The new version of ISO/IEC 27001 was published in October 2022.

The following requirements must be observed in this regard:

- The transfer shall be completed before October 2025, any ISO/IEC 27001:2013 certificate will be withdrawn by 1 November 2025.
- The transition from ISO/IEC 27001:2013 to the version 2022 can take place in the course of a re-certification audit, a surveillance audit or a transition audit.
- Additional audit time for the transition audit (4 hours if the transition audit is a recertification, 8 hours if the transition audit is a surveillance audit or special audit)
- The certificate ISO/IEC 27001:2022 will keep the original certification cycle.

**With effect from 1 November 2023, initial certifications may only be carried out according to the new version ISO 27001:2022.**



## Kontakt



**Robert Jamnik**  
Intern & Service Lead  
Head of Audit Services, Lead Auditor ISO 20000, ISO 27001 und NISV-Überprüfungen  
robert.jamnik@cis-cert.com

**CIS**  
Certification & Information Security Services GmbH



[office@cis-cert.com](mailto:office@cis-cert.com)  
Salztorgasse 2/6/14,  
1010 Wien, Austria  
Tel.: +43 1 532 98 90  
Fax: +43 1 532 98 90 89